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Zagreb, 18. svibanj 2023.  

Ur.br.: 20/2023 

ZAPISNIK 

22. Skupštine Hrvatskog društva biljne zaštite održane u 

srijedu, 7. prosinca 2022., s početkom u 11:45 sati 

 
Skupštinom predsjedava prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić – predsjednica, uz prisutnost dopredsjednice dr. 

sc. Natalije Galzina i tajnice izv. prof. dr. sc. Maje Čačija koja je vodila zapisnik. Predsjednica HDBZ otvorila 

je 22. Skupštinu, pozdravila sve nazočne i uputila zamolbu da se upišu na listu sudionika. Lista prisutnih 

članova Društva dostupna je na zahtjev. Predsjednica prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi kako je 

nazočno najmanje pet članova (prema Statutu Društva skupština se može održati ukoliko je nakon 15 

minuta od početka prisutno najmanje pet članova) te time potvrđuje kvorum. 

 
DNEVNI RED 

1. Prihvaćanje predloženog dnevnog reda 22. Skupštine HDBZ 

2. Ovjera zapisnika 21. Skupštine HDBZ  

3. Izvješće o radu Upravnog odbora od 05. 02. 2021. do 07. 12. 2022. g. – izvjestiteljica predsjednica 

HDBZ prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić 

4. Izvješće rizničara – izvjestitelj Davor Čović, dipl. ing. 

5. Izvješće Nadzornog odbora – izvjestiteljica prof. dr. sc. Renata Bažok 

6. Izvješće  Suda časti – izvjestiteljica Josipa Urbančić, dipl. ing. 

7. Izvješće glavne urednice  časopisa Glasilo biljne zaštite – prof. dr. sc. Renata Bažok  

8. Izvješće glavne urednice  časopisa Fragmenta phytomedica – prof. dr. sc. Klara Barić 

9. Plan rada Društva za 2022/2023. godinu 

10. Razno 

  

DNEVNI RED PO TOČKAMA: 

AD-1. Prihvaćanje predloženog dnevnog reda 22. Skupštine HDBZ 

Predloženi dnevni red 22. Skupštine jednoglasno je prihvaćen. 
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AD-2. Ovjera zapisnika 21. Skupštine HDBZ 

Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi da je Zapisnik 21. izborne skupštine bio objavljen određeno vrijeme 

na web stranici Društva i da nije pristigla niti jedna pisana ili usmena primjedba, stoga se navedeni zapisnik 

ovjerava bez primjedbi ili dodatnih prijedloga.  

Zapisnik 21. Skupštine jednoglasno je prihvaćen.  

AD-3. Izvješće o radu Upravnog odbora od 05. 02. 2021. do 07. 12. 2022. g. – izvjestiteljica predsjednica 

HDBZ prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić 

a) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić izvješćuje da je Upravni odbor HDBZ od prošle izborne skupštine do 

danas održao ukupno osam sjednica (sve su održane online), uz sedam-osam odluka (po jedna točka) 

koje se donesene putem e-maila. Na prvoj sjednici UO za tajnicu Društva izabrana je izv. prof. dr. sc. 

Maja Čačija, a za rizničara Davor Čović, dipl. ing. Za predsjednicu Nadzornog odbora izabrana je prof. 

dr. sc. Renata Bažok, a za predsjednicu Suda časti izabrana je Josipa Urbančić, dipl. ing. 

b) Predsjednica Društva dalje navodi da je UO u navedenom razdoblju donio odluku da se, s obzirom na 

potrese koji su se dogodili, dio sredstava (12.000,00 kn) od oglašavanja sponzora u Glasilu biljne 

zaštite 1/2 dodijeli studentu fitomedicine Gabrijelu Golubu koji ima vlastiti OPG. 

c) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi da su na trećoj sjednici UO imenovane na novi mandat glavne 

urednice časopisa Glasila biljne zaštite (GBZ), prof. dr. sc. Renata Bažok, i časopisa Fragmenta 

phytomedica, prof. dr. sc. Klara Barić. 

d) Produžena je suradnja s tvrtkama Abeceda Agro d.o.o. (vodi poslovanje Društva) i P.E. Bubalo d.o.o. 

(vodi financijske poslove Društva). 

e) Održana su četiri sastanka na kojima su sudjelovali predsjednica prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić, 

dopredsjednica dr. sc. Natalija Galzina i rizničar Davor Čović, dipl. ing., a na kojima je razmatrano 

financijsko stanje Društva. Zbog epidemiološke situacije s koronom Seminar biljne zaštite dvije godine 

nije bio održavan, a predstavlja jedan od najvećih izvora prihoda za Društvo. Stoga su prihodi bili vrlo 

mali, a troškovi su i dalje bili jednaki kao u vrijeme kada se Seminar održava, što je Društvo dovelo do 

teške financijske situacije. 

f) Kako bi privukli što veći broj oglašivača, Upravni odbor je donio jednoglasnu odluku da će Društvo 

drastično smanjiti cijene oglasa u časopisu Glasilo biljne zaštite, o čemu je obaviještena i glavna 

urednica časopisa Glasila biljne zaštite prof. dr. sc. Renata Bažok. 

g) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić dalje navodi da je vrlo značajno poboljšana suradnja sa 

Savjetodavnom službom, uglavnom zahvaljujući trudu kolegica Božene Dežđek, dipl. ing. agr. i 
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Aleksandre Radić, dipl. ing. agr. Nastavljena je vrlo dobra suradnja sa suorganizatorima: Fakultetom 

agrobiotehničkih znanosti Osijek (FAZOS), udrugom CROCPA i JU Zeleni prsten Zagrebačke županije. 

Zadovoljavajuća suradnja ostvarena je s Hrvatskom agencijom za poljoprivredu i hranu (HAPIH) i na 

njoj treba dalje poraditi. Agronomski fakultet Sveučilišta u Zagrebu odbio je suorganizatorstvo. 

Suradnja s Fakultetom šumarstva i drvne tehnologije i dalje nije kontinuirana. Iako su usmeno izrazili 

želju za osnivanjem Šumarske sekcije unutar Društva, to do danas nije realizirano jer prema Statutu 

Društva nije predan Plan rada sekcije niti ga je odobrila Skupština. 

h) U razdoblju od 30. rujna do 2. listopada organizirana je vrlo uspješna ekskurzija na otok Rab i područje 

Gorskog kotara. Na ekskurziji su sudjelovala 63 člana Društva. 

i) Zbog iznimno teške financijske situacije u 2022. godini izdana su samo tri broja časopisa Glasilo biljne 

zaštite: broj ½ s opisom sredstava za zaštitu bilja i broj 3 kao tematski broj. Ako se financijsko stanje 

popravi, Društvo će dati sve od sebe da se izdaju svi brojevi. Do tada brojevi 1-3 izdavat će se tiskano, 

a brojevi 4-6 izdavat će se online (ako ih bude). 

j) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić obavještava nazočne da nikada do sada nije uplaćen manji broj 

članarina. Nikada nije bilo manje od 400-450 uplaćenih članarina, a za prošlu godinu uplaćeno je 260 

članarina, čemu je vjerojatno razlog neodržavanje Seminara biljne zaštite zbog pandemije. 

k) Ministarstvo poljoprivrede imenovalo je članove Društva u povjerenstva Ministarstva: u 

„Povjerenstvo za izradu pravilnika o izobrazbi za sigurno rukovanje i pravilnu primjenu pesticida“ 

imenovana je za člana prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić, a za zamjenu dr. sc. Natalija Galzina. Slično 

tomu, u „Povjerenstvo za pesticide“ imenovana je za člana prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić, a za 

zamjenu dr. sc. Natalija Galzina. 

l) Dana 16. rujna 2022. Društvo je Ministarstvu poljoprivrede poslalo očitovanje HDBZ-a na Prijedlog 

uredbe Europskog parlamenta i Vijeća o održivoj upotrebi sredstava za zaštitu bilja. U očitovanju je 

bilo naglašeno da naši predstavnici trebaju zaštititi hrvatskog proizvođača i hrvatsku poljoprivredu, s 

obzirom na to da se uredbe razlikuju između članica EU. 

m) Društvo je Ministarstvu poljoprivrede, Povjerenstvu za pesticide, uputilo zahtjev za priznavanjem 

Seminara biljne zaštite kao vrste stručnog usavršavanja, koji je podržalo Povjerenstvo za pesticide. 

Dana 6. prosinca stigla je i službena potvrda da je HDBZ tj. Seminar biljne zaštite ovlašten za provedbu 

dopunskog usavršavanja odnosno izobrazbe. Prema tome, svi koji sudjeluju tri dana na Seminaru dobit 

će potvrdu potpisanu od Predsjednice te ne moraju ići na drugu dopunsku izobrazbu, što je veliko 

postignuće i za samo Društvo. 
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n) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi da je Društvo u proteklom razdoblju u potpunosti pripremilo 

dva Seminara. Seminar planiran za veljaču 2022. nije se održao zbog pandemije koronom pa je Društvo 

tijekom ljeta i jeseni iznova sve pripremalo za prosinac 2022. kada je Seminar napokon održan. 

Prilikom organizacije postojali su određeni problemi: zbog nemogućnosti dogovora i nepoštivanja 

prvotno sklopljenog ugovora s nižim cijenama smještaja odustalo se od smještaja u 4 opatijska cvijeta, 

a isti je ostvaren u hotelu Ambasador. Prijave za seminar ostvarene su 40 % u terminu do 15.10.-

15.11.2022., a 60 % izvan termina. S više od 600 prisutnih članova Društva, popunjena su tri hotela. 

Nakon izvješća održana je rasprava u kojoj su sudjelovali prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić, Petar Mesić, 

dipl. ing., dr. sc. Dario Ivić, mr. sc. Željkica Oštrkapa-Međurečan, prof. dr. sc. Aleksandar Mešić, Martina 

Lutinović, Hrvoje Filipović, Adam Rendulić, dipl. ing., Gordana Kožarić-Silov. 

Izvješće o radu Upravnog odbora od 05. 02. 2021. do 07. 12. 2022. g. jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-4. Izvješće rizničara – izvjestitelj Davor Čović, dipl. ing. 

U ime rizničara Davora Čovića, dipl. ing., dopredsjednica dr. sc. Natalija Galzina izvijestila je nazočne da je 

Društvo u 2022. ponovno počinje ostvarivati sve svoje stalne prihode koji su zbog pandemije uzrokovane 

koronom u posljednje dvije godine bili uskraćeni. U 2021. nije bilo prihoda od organizacije Seminara te je 

Društvo poslovalo negativno (višak prihoda u prethodnim godinama omogućio je daljnje poslovanje u 

novonastaloj pandemijskoj situaciji). Prema preliminarnom izvješću za 2022. poslovanje Društva će biti 

pozitivno, što će biti vidljivo u veljači 2023. nakon predaje financijskih izvješća. Predsjednica Društva 

naglašava i još jednom zahvaljuje svim sponzorima i suorganizatorima koji su Društvu izašli u susret i 

sponzorstva uplatili puno ranije kako bi organizacija Seminara tekla neometano.  

Izvješće rizničara jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-5. Izvješće Nadzornog odbora – izvjestiteljica prof. dr. sc. Renata Bažok 

Prof. dr. sc. Renata Bažok izvijestila je nazočne da je HDBZ kao neprofitna organizacija u 2022. godini 

poslovao u skladu s Pravilnikom o knjigovodstvu i računskom planu neprofitnih organizacija te stanje 

novca prikazanog u bilanci odgovara stvarnom stanju. Prihodi i rashodi prikazani su u obračunskom 

razdoblju u kojem su i realizirani. Prihodi se temelje na prihodima od članarina, prodaje dvobroja GBZ, 

kotizacija, izlaganja na Seminaru, od provizije hotela, sponzorstava itd. Honorari su isplaćeni po odluci UO. 

Poslovanje Društva odvija se preko Zagrebačke banke. 

Izvješće Nadzornog odbora jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-6. Izvješće Suda časti – izvjestiteljica Josipa Urbančić, dipl. ing. 
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U ime Josipe Urbančić, dipl. ing., nazočne je o radu Suda časti izvijestio Petar Mesić, dipl. ing. Sud časti u 

razdoblju od prethodnog Seminara do danas nije zaprimio ni jednu prijavu niti je uočio kršenje Statuta 

HDBZ-a. 

Izvješće Suda časti jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-7. Izvješće glavne urednice časopisa Glasilo biljne zaštite – prof. dr. sc. Renata Bažok 

Prof. dr. sc. Renata Bažok kao glavna urednica izvijestila je nazočne da je stručni časopis Glasilo biljne 

zaštite (GBZ) u 2022. godini izašlo kao dvobroj ½ i kao tematski broj 3. Zbog neodržavanja Seminara bilo 

je teško sakupiti radove za daljnje brojeve, ali i financirati tisak, te je UO odlučio da brojevi 4-6 u 2022. 

godini neće biti objavljeni. Glavna urednica GBZ-a naglašava da online verzija časopisa nije na web stranici 

HDBZ-a nego na stranici Portala hrvatskih znanstvenih i stručnih časopisa (Hrčak). Online verzija na Hrčku 

dostupna je svima, ali ne podržava nikakve reklame, stoga se dvobroj na Hrčku uvijek objavljivao godinu 

dana nakon tiskanja kako bi se časopis prodavao i na taj način sačuvali sponzori. Reklame sponzora 

moguće je dakle objaviti samo ako se časopis objavi na web stranici Društva. Prof. dr. sc. Renata Bažok 

naglašava i problem prodaje časopisa, gdje je primjerice u 2021. i 2022. tematski broj nuđen mnoštvu 

proizvođača no odaziva nije bilo. Održavanje časopisa u kojem bi se objavljivale novosti i vijesti, koji 

zahtjeva brze reakcije i slično, ujedno zahtjeva i novi pristup, odnosno osobu koja bi časopis stalno 

administrirala online. Također naglašava da je vrlo teško sakupiti radove i da objavljuju uglavnom osobe 

kojima je to potrebno za napredovanje. 

Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić ističe da na web stranici HDBZ-a postoji rubrika za Glasilo biljne zaštite no 

nije uređivana od 2019., te bi na tome trebalo poraditi (glavna urednica i tehnička urednica trebali bi 

aktualizirati časopis na stranicama HDBZ-a). Također poziva i potiče Savjetodavnu službu, HAPIH i druge 

na suradnju i slanje radova u GBZ. 

Izvješće glavne urednice časopisa Glasilo biljne zaštite jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-8. Izvješće glavne urednice časopisa Fragmenta phytomedica – prof. dr. sc. Klara Barić 

Glavna urednica časopisa Fragmenta phytomedica, prof. dr. sc. Klara Barić, izvijestila je nazočne 

prvenstveno o problemu prikupljanja znanstvenih radova, iako časopis izlazi samo dva puta godišnje. 

Primjerice, u 2022. godini nije izašao uopće. Prof. dr. sc. Klara Barić obavještava da će u časopisu izaći 

pretisak priručnika „Peterojezično nazivlje sto najvažnijih korovnih vrsta“ kojem je profesorica i autor. 

Budući da je UO odlučio da se časopis objavljuje isključivo online, postavlja se pitanje tiska i slanja tiskanih 

10-15 primjeraka u Nacionalnu i sveučilišnu knjižnicu u Zagrebu i druge knjižnice, te za razmjenu s nekim 

drugim časopisima iz stranih zemalja. 
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Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi da se časopis Fragmenta phytomedica zbog financijskih troškova 

neće moći tiskati u većem broju nego će se izdavati online, no neće biti problem tiskanja par primjeraka 

za knjižnice i razmjenu. 

Izvješće glavne urednice časopisa Fragmenta phytomedica jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-9. Plan rada Društva za 2022./2023. godinu 

a) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi da je jedna od prvih zadaća raspraviti o posljedicama promjena 

termina i mjesta održavanja Seminara biljne zaštite, pri čemu će veliki odgovor dati financijska 

situacija. Također, na prijedlog Predsjednice da se Seminar čak preskoči i održi u veljači 2023., velik 

broj sudionika (više od 80 %) traži i moli da ostane termin održavanja Seminara u prosincu umjesto u 

veljači. 

b) Društvo će se u predstojećem razdoblju također puno baviti časopisima Glasilo biljne zaštite i 

Fragmenta phytomedica. Društvo ne smije dozvoliti da se oni „ugase“, no njihov opstanak uvelike ovisi 

o novčanoj mogućnosti Društva (primjerice izdavanje šest brojeva Glasila biljne zaštite u 2021. godini 

koštalo je 136.000,00 kn). 

c) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi da su članovi društva aktivno sudjelovali u Povjerenstvima 

Ministarstva poljoprivrede te da planiraju i dalje aktivno sudjelovati. Također, aktivno će sudjelovati i 

na skupovima koje organiziraju Društva za zaštitu bilja u okruženju (Srbija, BiH), a sve ostalo diktirat 

će financijska situacija. 

Plan rada Društva za 2022./2023. godinu jednoglasno je prihvaćen. 

AD-10. Razno 

Nije bilo tema pod točkom Razno. 

Zaključci 22. skupštine: 

1. Jednoglasno je prihvaćen Dnevni red 22. skupštine  

2. Jednoglasno je prihvaćen Zapisnik 21. izborne skupštine 

3. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće o radu Upravnog odbora od 05. 02. 2021. do 07. 12. 2022. g. 

4. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće rizničara 

5. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće Nadzornog odbora 

6. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće Suda časti 

7. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće glavne urednice časopisa Glasilo biljne zaštite 

8. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće glavne urednice časopisa Fragmenta phytomedica 

9. Jednoglasno je prihvaćen plan rada Društva za 2022./2023. godinu 
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10. Prima se na znanje informacija pod točkom 10. Razno 

 

Sjednica je završila 7. prosinca 2022. godine u 13:10 sati. 

 

Zapisnik vodila:  

 

 

izv. prof. dr. sc. Maja Čačija 

Predsjednica HDBZ 

 

 

prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić 

 


